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Juha Järä ja Nina Nummela sekä 18 muuta valtuutettua jättivät seuraavan valtuuston työjärjestyksen 
mukaisen valtuustoaloitteen: 

”Vantaan kulttuuripalveluilla on käytössään monenlaisia tiloja. Vantaalta kuitenkin puuttuvat pysyvät, 
erilaisia tapahtumia mahdollistavat kaupunkikulttuurilavat.
Vuosikymmeniä on väliaikaisiin lavoihin käytetty suuria summia. Myyrmäessä on tämän lisäksi rahoitettu 
ns. Kesälavaa. Kaupunkikulttuurin lukuisat toimijat, kuten myös sen kuluttajat eli kuntalaiset tarvitsevat 
ja ansaitsevat ulkotilaisuuksiin kunnon puitteet, jotka palvelevat jopa vuoden ympäri. 
Kiinteän lavan hyödyt joka kerta erikseen kasattaviin, hetken käyttöön tehtäviin lavoihin verrattuna ovat 
kiistattomat:

-  On pidemmällä aikajänteellä taloudellisempi ratkaisu
-  Niissä voi niin Vantaa kuin vantaalaiset toimijat toteuttavat erilaisia tapahtumatuotantoja 
kaikenikäisille.
-  Lavaa vuokraamalla kaupunki voi saada siitä myös tuottoja
-  Pysyvät lavat hyvällä ja näkyvällä sijainnilla luovat Vantaasta positiivista ja 
kulttuurimyönteistä kuvaa.
Ympäri Suomea kaupunkikulttuurilavat ovat iso osa kaupunkien tapahtumatuotantoja. Esimerkiksi 
Helsingissä Espan lava:
www.espanlava.fi

Kunnollinen esiintymislava siis toisi tärkeän ja puuttuvan elementin. Esitämme että Vantaa etsii 
Tikkurilan alueelta sopivan paikan. Seudulla mahdollisuuksia voisi ollapa vaikkapa suunnittelun alla 
olevalla Kirjastonpuistolla tai tulevalla Väritehtaan alueella, jonne se sopisi hyvin viheralueen osaseksi. 
Asiasta aiemmin tehty ja suosittu valtuustoaloite Heurekan rantaan rakennettavasta lavasta ei johtanut 
toivottuun tulokseen. 

Näin ollen me allekirjoittaneet esitämme, että lavalle etsitään sopiva paikka ja taloussuunnitelmaan 
tehdään tarvittavat kirjaukset.
Lisäksi myös Myyrmäkeen sijoittuvaa lavanpaikkaa ryhdytään selvittämään.”

Kaupunginvaltuusto 11.12.2023 § 25 

Päätös:
Päätettiin ottaa asia käsiteltäväksi ja lähettää valtuustoaloite kaupunginhallitukselle valmisteltavaksi. 
_____

Kaupunkikulttuurin ja hyvinvoinnin toimiala toteaa vastauksenaan seuraavaa:

Ehdotus pysyvästä esiintymislavasta on kiinnostava ja voisi tuoda merkittäviä hyötyjä niin kaupungin 
kulttuuritarjonnalle kuin taloudelle.

http://www.espanlava.fi/


Aloitteen pohjalta aloitamme selvityksen mahdollisuuksista lavan sijoittamiseksi Tikkurilan alueelle, ja 
tarkastelemme myös Myyrmäen alueen vaihtoehtoja. Selvityksen aikana teemme tiivistä yhteistyötä 
kaupunkiympäristön toimialan kanssa, jolla on keskeinen rooli sopivan paikan valinnassa ja hankkeen 
edistämisessä.

Tiedepuisto todettiin aiemmassa selvityksessä pysyvälle esiintymislavalle sopivaksi paikaksi, mikäli sinne 
sellainen haluttaisiin. Lisäksi esimerkiksi Kirjastopuistossa on jo valmiiksi lavalle varattu vahvistettu alue, 
joka soveltunee vaikkapa kiinteälle konttilavalle. Vahvistetulla alueella olevien levyjen pitkäkestoista ja 
yhtäjaksoista kestävyyttä tulee kuitenkin selvittää, koska tähän asti paikalla on ollut vain tilapäisiä 
lavarakennelmia.

Myyrmäen Kesälavan ja Myyr York Parkin vuoden 2024 toiminnasta tehdään parhaillaan vaikuttavuuden 
arviointia Salmi Eventlizer -digitaalisen kyselytyökalun avulla. Näitä tuloksia hyödynnetään osana 
selvitystyötä.

Kulttuuritalo Martinuksen yhteyteen avataan kesällä 2025 tapahtumapuisto, jossa tulee olemaan pysyvä 
konttilava. Puiston tapahtumakonseptia kehitetään parhaillaan ja suunnittelussa huomioidaan asukkailta 
saadut toiveet ja palautteet.

Nykyisillä resursseilla rahaa lavojen ohjelmiston tuottamiseen tai tekniikan hankintoihin ei ole tarpeeksi, 
joten emme suosittele perinteisten kiinteiden lavojen (vrt. Espan lava, Laikunlava) priorisointia tällä 
hetkellä, jollei em. asioihin löydy tarvittavaa lisäystä budjettiin.

Jos ensin halutaan kokeilla lavojen toimivuutta, niin konttilavaratkaisut ovat siihen turvallisempi 
vaihtoehto. Konttilavat olisivat todennäköisesti edullisin vaihtoehto lavatekniikan ja -rakennelmien 
toteuttamiseen, mutta niidenkin osalta olisi kuitenkin ensin tehtävä selvitys kaikista 
liitännäiskustannuksista sekä harkita, kuinka ne sopivat tyyliltään ympäristöön. Lisäksi on hyvä pitää 
mielessä, että yhtä lavaratkaisua ei saada toimimaan kaikenlaisiin tapahtumiin.

Kaupunginhallitus 7.10.2024 § 22

Kaupunkikulttuurin ja hyvinvoinnin toimialan apulaiskaupunginjohtajan esitys:
Päätetään
a) antaa Juha Järälle ja Nina Nummelalle sekä 18 muulle aloitteen allekirjoittaneelle

valtuutetulle toimialan esityksen mukainen kaupunginhallituksen vastaus, ja
b) esittää kaupunginvaltuustolle merkittäväksi kaupunginhallituksen vastaus tiedoksi.

Päätös:
Hyväksyttiin esitys:
_____

Kaupunginvaltuusto 21.10.2024 § 15 

Kaupunginhallituksen esitys: 
Päätetään merkitä kaupunginhallituksen vastaus tiedoksi.

Päätös: 
Päätettiin jättää asia pöydälle seuraavaan kokoukseen.



______

Kaupunginvaltuusto 18.11.2024 

Kaupunginhallituksen esitys: 
Päätetään merkitä kaupunginhallituksen vastaus tiedoksi.

Liite:
- allekirjoitettu Juha Järän ja Nina Nummelan sekä 18 muun valtuutetun aloite Vantaalle 

kiinteät kaupunkikulttuurilavat
 
Muutoksenhakuohje: 2.1. Valituskielto 
 
Lisätiedot: 
kulttuuripäällikkö Reeli Karimäki, 040 5241403
(etunimi.sukunimi[at]vantaa.fi)


